
هادی بشیریان، رئیس فدراس��یون ملی ورزش های دانشگاهی 
از اعزام قطعی۱۰ رشته ورزشی به سی و یکمین دوره مسابقات 
تابستانی دانش��جویان جهان )یونیورس��یاد( خبر داد و گفت: 
»در رش��ته های تیراندازی با کمان، ژیمناستیک، دوومیدانی، 
شمش��یربازی، جودو، قایقرانی، تیراندازی، تنی��س روی میز، 
تکواندو و ووشو شاهد اعزام قطعی ورزشکاران ملی پوش ایرانی 
خواهیم بود. « سی و یکمین دوره مسابقات تابستانی دانشجویان 
جهان از تاریخ شش��م تا هفدهم مرداد ماه ۱۴۰۲ در چنگدوی 

چین و در ۱۸ رشته ورزشی برگزار می شود.

 اعزام قطعی 10 رشته
 به مسابقات دانشجویان

8849843213سرويس ورزشي

بر کسی پوش�یده نیس�ت که تأمین مسکن و 
شغل از جمله بزرگ ترین معضلات ورزشکاران 
و قهرمانان کشور اس�ت. دغدغه ای که بارها و 
بارها توس�ط مدال آوران به آن اشاره شده، اما 
تا به امروز با وجود وعده های بس�یار، هیچ گام 
مثبتی در راس�تای ح�ل و فصل آن برداش�ته 
نش�ده اس�ت. به همین دلیل هم بعد از انتشار 
خب�ر تفاهمنامه ای که خس�روی وفا ب�ا زاکانی 
امضا کرد، این س�ؤال مطرح شد که تفاهمنامه 
فوق در چه زمینه ای به امضا رس�یده و آیا قرار 
اس�ت باری از دوش ورزش�کاران بردارد یا باز 
هم مثل همیشه تنها یک ش�و و نمایش باشد؟

تجربه های تلخ گذشته باعث شده هیچ نقطه امیدی 
وجود نداشته باشد و داغ ها هم تازه تر شود. خبرها 
حاکی از آن است که این تفاهمنامه با هدف حمایت 
ش��هرداری تهران از کاروان و م��دال آوران ورزش 
ایران در بازی های آس��یایی ۲۰۲۳ منعقد شده و  
براساس آن قرار است ش��هرداری تهران از تأمین 
مسکن و اشتغال طلایی های بازی های آسیایی و 
المپیک  پاریس حمای��ت کند. خبری که می تواند 
بسیار امیدوار کننده و روحیه بخش باشد. البته این 
نخستین بار نیست که مسئولان وعده تأمین شغل 

و مسکن ورزشکاران را می دهند.
  وعده شیرین

سال 9۰ بود که در پی درخشش کاروان ایران در 
بازی های آس��یایی گوانگژو، س��عیدرضا عاصمی، 
مدیرعامل صندوق اعتب��اري حمایت از قهرمانان 
و پیشکس��وتان ورزش کش��ور مدعی ش��د همه 
مدال آوران گوانگژو خانه دار مي ش��وند: »با عنایت 
به اینکه ش��انزدهمین دوره بازي هاي آسیایي در 
گوانگژو چین با درخشش خیره کننده ورزشکاران 
کشورمان همراه بود و افتخارآفریني آنها باعث شد 

تا بهترین نتیجه تاری��خ ورزش ایران در بازي هاي 
آسیایي پس از پیروزي انقلاب اسلامي رقم بخورد، 
پس از اهداي یک واحد مس��کوني توسط صندوق 
اعتباري حمایت از قهرمانان و پیشکسوتان ورزش 
به دارندگان م��دال طلاي این بازي ه��ا که واجد 
شرایط بودند و گزینه خود را انتخاب کردند، پیرو 
دستور دکتر سعیدلو، معاون محترم رئیس جمهور 
و رئیس س��ازمان تربیت بدني مقرر ش��د به سایر 
ملي پوشان مدال آور نقره و برنز بازي هاي آسیایي 
۲۰۱۰ چین نیز یک واحد مس��کوني اهدا ش��ود. 
بدین ترتیب و با توجه به اهداي خانه به نفرات دوم 
و سوم، تمامی ورزشکاراني که در بازي هاي آسیایي 
گوانگژو صاحب مدال شدند با عنایت ویژه ریاست 
سازمان تربیت بدني خانه دار خواهند شد و یکي از 

دغدغه هاي اصلي آنها برطرف می گردد.«
  خیالی که خام بود

در همین راستا بود که از مدال آوران خواسته شد 
با مراجعه به صندوق مدارک شان را ارائه دهند تا با 
معرفی آنها به مسکن و شهرسازی بتوانند واحدهای 
مسکونی خود را تحویل بگیرند، اما طولی نکشید 
که مشخص شد پاداشی که وعده اش داده شده به 
آن شکلی که تصور می شود، نیست. محسن شادی، 
طلایی ایران در گوانگژو در این راستا به »جوان« 
می گوید: »وقتی برای پر ک��ردن فرم رفتم، دیدم 
تنها در چند ش��هر بود که می توانستیم آپارتمان 
بگیریم. تهران، مشهد، اصفهان، تبریز و یک شهر 
دیگر که در ذهنم نیست. من ناچاراً با توجه به اینکه 
در آذربایجان غربی هستم تبریز را انتخاب کردم، 
شهرک س��هند. اما بعد از پنج، ش��ش ماه تماس 
گرفتند و گفتند می توانید بعد  از پرداخت قیمت 
کارشناسی ش��ده آپارتمان، آن را تحویل بگیرید. 
خیلی تعجب ک��ردم، ما قرار نب��ود پولی پرداخت 

کنیم. اگر قرار بود پ��ول بدهم که در محل زندگی 
خودم خانه می خریدم!«

  واقعیت تلخ
زمانی که وعده خانه دار شدن مدال آوران گوانگژو 
داده شده بود، هیچ گونه اطلاع رسانی در خصوص 
اینکه این خانه ها کجاس��ت یا با چه شرایطی قرار 
است واگذار شود، نش��ده بود و اهم ورزشکاران به 
خیال حل شدن یکی از مهم ترین دغدغه های خود 
و صاحبخانه ش��دن، اقدام ب��ه دریافت حواله های 
خانه های مسکونی کرده بودند، اما طولی نکشید 
که مشخص ش��د این خانه ها نه فقط دورتر از آنی 
است که بتواند آنها را خانه دار کند، بلکه باید همه 

هزینه های آن را نیز از جیب بدهند! 
در واقع غی��ر از 5 میلی��ون تومانی که ب��ه عنوان 
پیش پرداخت و از طرف صندوق حمایت از قهرمانان 
و پیشکسوتان هزینه شد، پرداخت اقساط مربوط به 

این خانه برعهده خود ورزشکاران بود!
  خانه ای که داده و پس گرفته شد

 البته این نخستین بار نبود که ورزشکاران با چنین 
وعده های شیرینی گزیده  می شدند. سهراب مرادی 
نیز از جمله ورزش��کارانی است که تجربه تلخی از 
وعده خانه دار ش��دن دارد! وزنه بردار طلایی ایران 
در المپیک ریو بع��د از این موفقی��ت، وعده قابل 
توجهی از شهردار اصفهان شنید. با توجه به اینکه 
مرادی نخستین ورزشکار اصفهانی بود که چنین 
موفقیت قابل توجهی برای این استان کسب کرده 
بود، ش��هردار وقت اصفهان ضمن تقدیر از او، قول 
تحویل یک دس��تگاه آپارتمان را به این وزنه بردار 
داد. آپارتمانی که حتی کلید آن نیز طی مراسمی 
در اتاق بازرگان��ی اصفهان و مقاب��ل دوربین ها به 
صورت نمادین به این وزنه بردار تحویل داده شد، 
اما تنها چیزی که دست مرادی را گرفت تنها کلید 

این آپارتمان بود، چراکه مرادی حتی یک روز هم 
نتوانس��ت در این خانه زندگی کند و ش��هرداری 
اصفهان در عین ناباوری در یک اقدام عجیب این 
خانه را از او پس گرفت به ای��ن بهانه که واگذاری 
اموال غیرمنقول صرفاً مس��تند به بند 6 ماده 55 
قانون ش��هرداری ها با حفظ مالکیت ش��هرداری 
یا فروش براس��اس ماده ۱۳ آیین نام��ه اقتصادی 
ش��هرداری ها و پس از طی مراحل قانونی مربوطه 
امکانپذیر است و براساس بخشنامه ابلاغی وزارت 
کشور، واگذاری رایگان املاک متعلق به شهرداری 
به اش��خاص حقیقی و حقوقی ممنوعیت دارد. در 
واقع به همین راحتی فرمان��داری اصفهان، وعده 
داده شده توسط ش��هردار به مرادی را تأیید نکرد 
تا خانه ای که کلی��د آن مقاب��ل دوربین ها به این 

وزنه بردار داده شده بود از او پس گرفته شود!
  داستان تکراری

حالا بعد از گذشت چند سال و چند تجربه تلخ در 
این راستا، گفته می شود با توجه به اینکه اشتغال و 
مسکن از دغدغه های بزرگ ورزشکاران است، قرار 
است کمیته ملی المپیک و ش��هرداری اقداماتی 
در این زمینه انج��ام دهند، اما باز ه��م هیچ گونه 
شفاف سازی در این راستا نشده است، به طوری که 
کس��ی نمی داند اگر قرار به اهدای خانه است، این 
خانه ها کجا هستند و به چه شکلی واگذار می شوند 
و نه کسی خبر دارد وعده اشتغالزایی که داده شده 
قرار است به چه صورتی اجرا ش��ود. آیا شهرداری 
به طور مس��تقیم وارد می شود یا ش��رایط را مهیا 
می کند. ضمن اینکه همه ورزشکاران ساکن تهران 
نیستند و مشخص نیست این تفاهمنامه قرار است 
به چه شکلی اجرا شود. باز هم انقلت های پرتعدادی 
وجود دارد یا برای یک بار هم که شده باری از دوش 

ورزشکاران برداشته خواهد شد؟!
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شیوا  نوروزی

شیوا نوروزی

علیرضا دبیر بار دیگر با ادبیاتی تند و انتقادی معاون حمید سجادی را 
مورد خطاب قرار داد. بیستمین جلسه هیئت رئیسه فرصتی شد برای 

رئیس فدراسیون کشتی تا هم از کمبود 
بودجه این رشته انتقاد کند و هم به محمد پولادگر اتهام ضدکشتی 

بودن بزند: »متأسفانه بار مدال آوری ورزش کشور را کشتی به 
دوش می کشد، اما در زمان تقسیم بودجه، دریافتی فدراسیون 
کش��تی به هیچ وجه با مدال آوری آن همخوانی ندارد. مشکل 

شخصی با کس��ی ندارم، ولی در وزارت ورزش جریانی به 
دنبال این است که کشتی بالا نرود! تا کشتی می خواهد 

حرکت کند به دنبال زدن آن هس��تند، در حالی که 
کش��تی جزئی از فرهنگ و میراث ایران اس��ت و 
همه باید برای اعت��لای آن تلاش کنند. به نظرم 
پولادگر درکی از کشتی ندارد و کار اجرا نیز بلد 
نیست. اینها یک گروه در وزارت ورزش هستند 
که ضدکش��تی حرکت می کنند و نمی توانند 
افتخارات کشتی را ببینند. به آنها می گویم چرا 
حسادت می کنید، بیایید و مثل کشتی شوید. 
کش��تی موتور محرک ورزش ایران است، اما 
وزارت هنوز جوایز سال ۱۴۰۰ کشتی گیران را 
نداده است. دلار آن زمان ۲5 هزار تومان بود و 
الان که نزدیک به 6۰ هزار تومان شده، دیگر آن 

پول ارزشی ندارد.«

پاکدل رئیس هندبال ماند

حسودها در وزارت به دنبال زدن کشتی هستند!

علیرضا پاکدل برای دومین دوره متوالی توانس��ت به عنوان رئیس        خبر
فدراسیون هندبال انتخاب شود. مجمع انتخاباتی فدراسیون هندبال 
دیروز در آکادمی ملی المپیک برگزار شد. این انتخابات سه کاندیدا داشت که در پایان پاکدل برای 
دومین دوره متوالی با کسب بیشترین آرا باز هم به عنوان رئیس فدراسیون برگزیده شد. پاکدل 59 
رأی از 6۱ رأی اعضای حاضر در مجمع را به دست آورد و مسعود الماسی نیز تنها دو رأی کسب کرد. 
در چهار سال گذشته تیم های ملی ایران درخشش زیادی در میادین آسیایی و جهانی داشتند. علیرضا 
موسویان دیگر کاندیداهای انتخابات قبل از ش��روع مجمع انصراف خود را اعلام کرده بود. در ادامه 
مهدی امینی به عنوان کارشناس خبره مردان، میترا نوری به عنوان کارشناس خبره زنان،  مرضیه 
دهقان به عنوان خزانه دار،  سیدحسن افتخاری به عنوان نماینده هیئت های استانی و مریم رضاییان 

و هومن فیروزی به عنوان نماینده باشگاه ها انتخاب شدند.

IOC ابهام در خصوص مابه التفاوت بورسیه

همین چند روز قبل بود که دبیر کمیته المپیک 
دست و پای رؤسای برخی فدراسیون ها را جمع 
کرد! منافع هاش��می در واکنش ب��ه پرداخت 

بورسیه ورزش��کاران با احتساب دلار ۲۸ هزار 
تومانی مدعی شد فدراسیون هایی که اعتراض 
کردند، اگر واقعاً دلس��وز هس��تند، می توانند 

مابه  التف��اوت را از مح��ل پول هایی ک��ه از ما 
گرفتند ب��ه ورزشکارانش��ان بپردازند. واکنش 
تندی که نشان از اختلاف نظر کمیته با برخی 
فدراسیون ها در این راستا داشت. با این وجود 
به نظر می رسد آقایان سنگ هایشان را واکنده 
و با یکدیگر صلح کرده اند، چراکه بعد از گذشت 
کمتر از یک هفته، نه فقط لح��ن دبیر کمیته 
ملی المپیک با فدراس��یون ها ملایم ش��ده که 
وعده هایش در خصوص مابه التفاوت بورس��یه 
ورزشکاران این تصور را ایجاد می کند که دیگر 
خبری از کدورت گذشته نیست و آقایان با هم 
دست دوس��تی داده اند، به طوری که هاشمی 
صراحتاً می گوید: »با توجه به گزارش مهرانی، 
مدیر محترم همبس��تگی در خصوص بورسیه 
ورزش��کاران مقرر ش��د براس��اس تفاهمنامه 
تخصیصی برای هر ورزشکار، مبلغی به عنوان 

مابه التفاوت نرخ ارز از سوی کمیته ملی المپیک 
به فدراسیونی که ورزش��کار بورسیه ای دارد، 

پرداخت شود.« 
از ابتدا ه��م این مس��ئله ک��ه کمک هزینه در 
نظر گرفته ش��ده IOC برای ورزش��کاران به 
جیب فدراس��یون یا کمیته برود با وجود تمام 
توجیهاتی که آقایان ارائ��ه دادند، پذیرفتنی و 
معقول نبود. اما اینک��ه مابه التفاوت هم در این 
شرایط سخت اقتصادی بخواهد تمام و کمال به 
جیب فدراسیون برود اوضاع را بی شک آشفته تر 
می کند و نارضایتی ورزشکاران را در پی خواهد 
داشت. ورزش��کارانی که قرار اس��ت با بورسیه 
کمیته بین المللی المپیک خود را مهیای پاریس 
کنند، اما اگر قرار باشد این کمک هزینه دستشان 
را نگیرد برای حل مشکلات آماده سازی بی شک 

تأسف بار است!

توافق کمیته و 

 فدراسیون ها به سود

یا ضرر ورزشکار

شمیم رضوان
      بازتاب

اشرف رامین
      چهره
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رئیس و س��خنگوی فدراس��یون فوتبال به تایلند رفته اند ت��ا دیدارهای 
تیم ملی فوتسال در تورنمنت شش جانبه را از نزدیک تماشا کنند. اعضای 
هیئت رئیس��ه نیز به صورت متن��اوب مصاحبه و در م��ورد موارد مختلف 
اظهارنظر می کنند. این وس��ط ه��ر دو تیم  ملی بزرگس��الان و امیدها در 
بلاتکلیفی محض به س��ر می برن��د! در روزهایی که اس��امی زیادی برای 
جانشینی کارلوس کی روش مطرح می ش��ود، در خصوص تیم امید حتی 
خبری از مطرح شدن گزینه هم نیست. امیدها دیدارهای انتخابی المپیک 
را در پی��ش دارند، اما آقایان ب��از هم عجله ای برای روش��ن کردن تکلیف 
کادرفنی این تی��م ندارند. جدا از تاج و اصولی که در س��فر تایلند به س��ر 
می برند، محمدرضا ساکت ادعایی برخلاف تصمیمات رئیس فدراسیون 
و کمیته ملی المپیک مطرح کرده است. این عضو هیئت  رئیسه در حاشیه 
مجمع  انتخاباتی فدراسیون هندبال، خبر حضور حبیب کاشانی به عنوان 
سرپرست در تیم ملی را غیرموثق خواند و از پست احتمالی کاشانی صحبت 
کرد: »سرپرست نمی تواند قبل از انتخاب مربی تعیین شود. چنین چیزی 
را به عنوان عضو هیئت رئیس��ه تأیید نمی کنم و نشنیده ام. خبرهایی که 
شنیدیم غیرموثق است. سرپرستی غیر از کاشانی را مطرح کرده اند. کاشانی 
اگر قرار باشد که حضور داشته باشد به عنوان رئیس کاروان تیم فوتبال است 
و وجودش خیلی کارساز است. سرپرست تیم را یک نفر دیگر مطرح کرده اند 
که غیرقابل قبول است. البته انتخاب سرپرست در دستور کار فدراسیون 
است.« خبر سرپرستی کاشانی آخر آذرماه رسماً اعلام شده و هنوز هم حکم 
رسمی برای مدیرعامل سابق پرسپولیس صادر نشده است. در این مدت 
همه بحث ها بر سر تعلل فدراسیون در مورد انتخاب سرمربی امیدها بود و 
تصور  می شد بحثی بر سر سرپرست تیم وجود ندارد، اما صحبت های ساکت 
نشان می دهد متأسفانه انتخاب سرپرست را نیز باید به چالش های تیم امید 
اضافه کرد. درحالی که رقبای آسیایی برای موفقیت حتی یک لحظه را نیز از 
دست نمی دهند و برای هر مسابقه و رویدادی برنامه دارند، تیم فوتبال امید 
ایران همچنان چوب سوءمدیریت های متعدد فدراسیون را می خورد. همین 
سوءمدیریت هاست که باعث شده حسرت صعود فوتبال ایران به المپیک 

ساله شود و با این  روند المپیک همچنان برایمان رؤیا خواهد ماند.  5۰

آقای خاص احساساتی است، نه دیوانه!

انگیزه بانوی  پیر برای جبران
بانوی  پیر از درخشش در سری  آ ناامید نمی شود و آقای  خاص نیز یک تنه 
رکوردار دریافت کارت قرمز از داور است. در پایان هفته بیست و چهارم 
لیگ ایتالیا نتایج جالبی رقم خورد؛ یوونتوس برنده دربی تورین شد و رم 

نیز مقابل گربه سیاه ته جدولی باخت.
گرگ ها در ورزشگاه آلیانس همانند بازی رفت از سد تورینو گذشتند و فاتح 
دربی دلامونه شدند. یوونتوس فصل عجیبی را پشت سر می گذارد. شاگردان 
آلگری به رغم همه تلاش هایش��ان به خاطر تخلفات مالی باش��گاه با کسر 
امتیاز نقره داغ شدند. بااین حال راه راه پوشان همچنان تلاش می کنند   ۱5
امتیازهای از دست رفته جبران شود. یووه در مصاف با همشهری اش تورینو 
دو بار عقب افتاد، ولی بازیکنان این تیم با حمایت هواداران خود چهار گل به 
حریف زدند و به تورینو درس عبرت دادند. با پیروزی در دربی دلامونه جمع 
امتیازهای یوونتوس به ۳5 امتیاز رسید و به رده هفتم صعود کرد. چهارمین 
برد متوالی یووه در شرایطی به دست آمد که اگر این تیم با کسر امتیاز روبه رو 
نمی شد، الان با 5۰ امتیاز بالاتر از اینتر رده  دومی در تعقیب ناپولی بود. پا به 
توپ شدن پوگبا برای یوونتوس بعد از چندین  ماه از جمله نکات جالب دربی 

تورین بود. تیم تورینو با این باخت در رده دهم باقی ماند. 
بانوی  پیر اخیراً با کس��ب پیروزی برابر نانت به یک هشتم  نهایی لیگ اروپا 
صعود کرده و حریف فرایبورگ شده است. سرمربی یوونتوس با اشاره به این 
مسئله گفت: »آماده ش��دن برای این بازی با فاصله کوتاه از بازی لیگ اروپا 
سخت بود، اما شاگردانم عملکرد بسیار خوبی مقابل تیمی داشتند که شکست 
دادنش دشوار است. ما کاملًا شایسته این برد بودیم. یووه واکنش خوبی در 
این بازی از خود نش��ان داد. اگرچه دو گل بد خوردیم و یک توپ هم به تیر 
زدیم، ولی دیدن صبر و ادامه تلاش از سوی بچه ها لذت بخش بود و نشان از 
بلوغ تیمی ما داشت. به نیروی تازه در زمین نیاز داشتیم. تعویض دی ماریا 
همیشه کار سختی است، ولی ما بازی های زیادی در پیش داریم و باید سعی 
کنیم که مراقب سلامتی این بازیکن و دیگر بازیکنان باشیم. از مدت ها پیش 
منتظر بازگشت پوگبا بودیم و از این بابت خوشحالم. با توجه به اینکه هر سه 
روز یک بار بازی می کنیم باید همه بازیکنان را در دسترس داشته باشیم.« 
امتیاز کمتر از لاتزیو  یوونتوس برای گرفتن سهمیه لیگ  قهرمانان حداقل ۱۰ 
در رده چهارم دارد. آلگری در خصوص شانس تیمش برای رسیدن به سهمیه 
لیگ  قهرمانان اظهار داشت: »۱۰ امتیاز فاصله بسیار زیادی است و ما به طور 
میانگین به دو امتیاز در هر بازی نیاز داریم تا آن را جبران کنیم. ما از بولونیا 
سبقت گرفتیم و تورینو را هم پشت سر گذاشتیم. این را هم باید تأکید کنم 

که در واقعیت باید 5۰ امتیاز داشتیم.« 
      

عجیب ترین نتیجه در زمین کرمونزه رقم خورد. تیمی که در این فصل 
هرگز طعم برد را نچشیده  بود موفق ش��د با برتری ۲ بر یک آ. اس  رم را 
شکست دهد. کرمونزه با این پیروزی ۱۲ امتیازی شد و با یک پله صعود 
به رده دوازدهم لیگ رس��ید. این برد در ش��رایطی به دست آمد که ماه 
گذشته نیز کرمونزه رم را با همین نتیجه از کوپا ایتالیا حذف کرده بود! 
خوزه مورینیو، سرمربی جالوروسی در نیمه  دوم با داور چهارم درگیر و 
پس از دریافت کارت قرمز برای س��ومین بار در این فصل از کنار زمین 

اخراج شد. گرگ ها با این باخت به رده پنجم سقوط کردند. 
آقای خاص شکست رمی ها را اینگونه توضیح داد: »ما خستگی را بهانه 
نمی کنیم، اما کمی در این دیدار بدشانس بودیم. در موقعیت های نصفه 
و نیمه از تیم حریف دو گل دریافت کردیم. باید این باخت را بپذیریم، 
چراکه قدرت کافی را از خود به نمایش نگذاشتیم. بعد از گل تساوی فکر 
می کردیم که گل برتری را  می زنیم، ولی این تیم حریف بود که به پنالتی 
رسید و گل دوم را زد. بازیکنان رم همیشه به دنبال پیروزی هستند. با 
این حال احساس می کنم بازیکنان حریف یکی از بهترین بازی های عمر 
خود را انجام دادند. با وجود اینکه استحقاق برد را نداشتیم، اما مستحق 
باخت هم نبودیم.«  مورینیو ادعا کرد داور چهارم اهل تورین است و این 
مسئله را به بازی یک شنبه شب با یوونتوس ربط داد: »آدم احساساتی  
هستم، ولی دیوانه نیستم. ابتدا باید اتفاقی می افتاد که چنین واکنشی 
نشان دهم. پچینی، داور بازی به من کارت قرمز نشان داد، اما متأسفانه 
حرف هایی را ک��ه داور چهارم به من زد، نش��نید. کاش آنجا یک ضبط 
صوت وجود داشت. البته نمی خواهم وارد این بحث شوم که داور چهارم 
اهل تورین است و ما هم یک ش��نبه با یوونتوس بازی داریم. البته اینها 
همگی قابلیت پیگرد قانونی دارد. برای اولین بار در دوران حرفه ایم داور 

چهارم به چنین شکلی با من صحبت کرد.«

 شغل و خانه مدال آوران
 نمایش یا واقعیت

عادت کرده ایم ک�ه ریکاردو س�اپینتو را روی نیمکت 
استقلال نبینیم! او یک بازی هست و چند بازی محروم 
می شود. این داستانی است که از ابتدای لیگ برتر تا الان 
ادامه داشته و ظاهراً ادامه هم خواهد داشت. جالب است 
که  حتی در زمان محرومیت هم آرام و قرار ندارد و به هر 
ش�کل ممکن عصبانیت و خاص بودن رفتارش را به رخ 
می کشد. ابایی هم ندارد که چه می شود و چه کسانی در 
اطرافش هستند. این مسئله را حالا آنها کنار ساپینتو در 
جایگاه نشسته بودند و بازی نساجی و استقلال را نگاه 
می کردند بیشتر از همه درک می کنند. نوع نگاهشان 
به رفتارهای مرد پرتغالی این را می گوید که او همیشه 

ناآرام است، چه کنار زمین و چه روی سکوها.

ناآرام همیشگی

قاب

فريدون حسن

دستتان را از جیب مردم بیرون بیاورید!
وقتی برخورد قاطع با تخلف صورت نگی��رد، وقتی یک مدیر به خاطر 
سوءمدیریت و ضرر و زیانی که به بار آورده توبیخ و محاکمه نشود، آن 
وقت است که هر کسی سرکار بیاید به خود اجازه می دهد هر کاری که 
دلش خواست انجام دهد، بدون اینکه نگران عواقب آن باشد، حتی تا 

جایی که شماره حساب بدهد برای واریز پول.
یک س��ؤال؛ این روزها مدیرانی چون رویانیان، س��عادتمند، طاهری، 
فتحی، صدری، افتخاری، انصاریفر و آجرلو چکار می کنند؟ اصلًا کجا 
هستند؟  این نام ها در دوران مدیریت شان در دو تیم سرخابی همیشه 
بدهکار چنان ضربات جبران ناپذیری به بیت المال و جیب مردم زده اند 
که جبران آن سال های سال طول می کش��د، اما نه به خاطر تخلفات و 
حیف و میل بیت المال پاسخی دادند و نه اصلًا کسی پیدا شد که از آنها 

جواب بخواهد. بدهی روی بدهی آوردند و با خیال راحت رفتند!
طبیعی است که جانشینان آنها همین مسیر را بروند. هیچ نظارتی در 
کار نیست، به همین خاطر است که مدیران استقلال و پرسپولیس هر 
وقت می خواهند با شعار اینکه این دو تیم مردمی هستند شماره حساب 

می دهند تا مردم و هواداران برایشان پول واریز کنند. 
سؤال بعدی هم اینجاس��ت؛ کدام مردم؟ همین مردمی که با مشقت 
در حال گ��ذران زندگی هس��تند، در حالی ک��ه مدیران دو باش��گاه و 
بازیکنانشان زندگی لاکچری خود را دارند و کک شان هم نمی گزد که 
هوادار پرسپولیس و استقلال به نان ش��ب خود محتاج است، اما توقع 
دارند این هوادار از نان ش��بش بزند و به حس��اب آنها پول واریز کند تا 

»گندکاری هایشان« را بپوشانند.
در یک کلمه وقیح شده اند، چرا؟ چون نظارتی بر کارشان نیست. چون 
قبلًا هم این کار را کرده اند و هوادار پاکدل سرخابی به حسابشان پول 
واریز کرده اس��ت. چقدر؟ کس��ی نمی داند چون اطلاع رسانی در کار 
نیست. چون کسی پیدا نشد که بررسی کند اصلًا این کارت ها چیست 
و به نام کیست. در آخر این پول ها چه می شود و سر از کجا در می آورد 

که این دو باشگاه هر روز بدهکارتر از روز قبل هستند!
این روزها حذف از آسیا را بهانه کرده اند برای سرکیسه کردن مردم و شماره 
حساب داده اند تا مثلًا خودشان را مردمی نش��ان دهند. در حالی که اصلًا 
نمی دانند مردم چه روزگاری دارند. امثال مدیران دو باش��گاه استقلال و 
پرسپولیس مانند بس��یاری دیگر از مدیران فقط می خواهند خودنمایی 
کنند. مدیری که امروز شماره حساب می دهد، فردا حتماً مدعی می شود 
که یک تنه مشکل بدهی باشگاه را حل و فصل کرده است، اما وقتی می رود 
و نفر بعدی می آید، آن وقت »گند کار« در می آید. علتش هم کاملًا معلوم 
است، چون هیچ نظارتی نیست. چون هیچ مدیر متخلف بیت المال خوری 
محاکمه نمی شود و مجبور نیست خسارت وارده به بیت المال و جیب مردم 
را بپردازد. امروز فتح الله زاده برای استقلال ش��ماره حساب می دهد، قبلًا 
هم پرسپولیس��ی ها این کار را کرده بودند. حتماً هم عده ای ساده دل پیدا 
می شوند که از خودشان بزنند و به این مفت خوران بیت المال  پول بدهند. 
درد این است که چرا کسی جلوی این همه وقاحت را نمی گیرد؟ چرا کسی 

پیدا نمی شود این حساب ها را مسدود کند؟ 
بیت المال که برای خوردن و بالا کش��یدن همیش��ه در دسترس این 
زیاده خواهان هس��ت، حداقل اجازه بدهید پولی که دست مردم است 
در جیب خودش��ان بماند و س��ر از جیب مدیران، بازیکنان و مربیان 

میلیاردی بگیر فوتبال درنیاورد.

رسول اس��دی، رئیس فدراس��یون دوچرخه س��واری ایران برای 
حضور در اجلاس س��الانه کنفدراسیون آس��یا به اندونزی سفر 
کرده است. او در حاشیه این اجلاس نشست مشترکی را با دیوید 
لاپارتین، رئیس اتحادیه جهانی دوچرخه سواری داشت. در این 
نشست اسامه الشفر و اونکار سینک رئیس و دبیرکل کنفدراسیون 
دوچرخه سواری آسیا حضور داشتند. اسدی در این دیدار گزارشی 
از فعالیت های فدراسیون دوچرخه سواری ایران ارائه کرد. رئیس 
فدراسیون دوچرخه س��واری همچنین از رئیس اتحادیه جهانی 
دوچرخه س��واری دعوت کرد تا س��ال آینده به ایران سفر کند و 
شاهد برگزاری تور بین المللی دوچرخه سواری ایران-آذربایجان و 

دو رویداد معتبر بین المللی در جزیره کیش باشد.

 رئیس جهانی دوچرخه سواری 
به ایران می آید؟

دنیا حیدری
      گزارش  یک


